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Närvarande ledamöter:
SPF
SPF
PRO
SPF
SPF

Protokoll
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2022-11-28

Yvonne Wendt
Margareta Thörnblom
Ulla Lindqvist
Olof Björlin
Viveca Höög Peterson

Närvarande ersättare:
SPF Agneta Liljedahl
PRO Karin Pers
SPF Per Widforss
SPF Sten Fylkner
SPF Anders Rickardsson

Anmält förhinder:

Föredragande tjänstemän:

Gäster:

Cecilia Werge verksamhetsutveck
lare/sekreterare
Marianne Wikander, avdelningschef

Birgit Marklund Beijer (S), ordförande
Östermalms stadsdelsnämnd,
Andrea Hedin (M), vice ordförande Ös
termalms stadsdelsnämnd
Kerstin Andersson, stadsdelsdirektör

Tidpunkt och plats:
Den 28 november kl. 13:30- 15:00, Östermalms stadsdelsförvalt
ning, lokal Tessinparken

Y~e tr/t«,c£.,l
Yvonne Wendt
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Viveca Höög Peters-on
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§ 1 Sammanträdets öppnande
Ordförande Yvonne Wendt välkomnar alla och förklarar samman
trädet öppnat.

§ 2 Val av protokolljusterare
Rådet beslutar att Yvonne Wendt och Viveca Höög Peterson juste
rar protokollet.

§ 3 Tid för protokolljustering
Protokolletjusteras onsdag 30 november kl. 12:00 i receptionen på
Karlavägen I 00. Protokollet e-postas till medlemmarna inför juste
ring.

§ 4 Föregående protokoll
Rådet har tagit del av protokollet från den 7 november och önskar
återkoppling kring fråga om avgifter för bridgespel kopplat till vo
lontärskap. Marianne informerar om att det fortfarande utreds.

Rådet önskar få information om hur det uppsökande arbetet riktat
till personer som fyllt 80 år går till. Förvaltningen ska redogöra för
detta vid nästa sammanträde.

Med den redovisningen läggs protokollet till handlingarna.

§ 5 Ärenden till stadsdelsnämnden
Inga nämndärenden till detta sammanträde

§ 6 Övriga utskick
• Protokoll från Östermalms stadsdelsnämnds råd för funkt

ionhindersfrågor 3 november.
Rådet har tagit del av handlingen

• Presentation och minnesanteckningar från workshop kring
boendeplanering 25 oktober.
Rådet har tagit del av handlingen.

• Pensionärsrådets skrivelse angående bussar, busskurer och
hållplatser på Östermalm.
Skrivelsen har expedierats till Region Stockholm.

§ 7 Rapport från kommunstyrelsen pensionärsråd
Inget att rapportera då KPRs senaste sammanträde ställts in.

§ 8. Gäster
Stadsdelsnämndens presidium, ordförande Birgit Marklund Beijer
(S) och vice ordförande Andrea Hedin (M) samt stadsdelsdirektör
Kerstin Andersson besöker rådet.

Protokoll från stadsdelsnämndens
pensionärsråds sammanträde den 28
november 2022



BH StockholmsV stad
Protokoll

Sida 3 (5)

Rådet inleder med att ställa fråga om den föreslagna sammanlägg
ningen av stadsdelsförvaltningarna Norrmalm och Östermalm. Bir
git informerar om att syftet med sammanläggningen är att få till en
effektivare styrning i nämnderna och en stark organisation. Det blir
en stor stadsdel med många invånare, cirka 155 000.

Beslut om förslaget om sammanläggningen fattas i kommunfull
mäktige i december. Därefter ska ärendet skickas på remiss och be
handlas i stadsdelsnämnden i januari 2023. Birgit informerar om att
hon är föreslagen som ordförande för stadsdelsnämnden fram till I
juli 2023.

Andrea informerar om att hon nu är ett av stadens oppositionsbor
garråd och att stadsdelsnämndens sammanträde i december blir hen
nes sista. Andrea betonar att det är viktigt att det verkligen blir ett
samgående och inte ett övertagande.

Kerstin informerar om att det nu finns en projektorganisation där de
fyra direktörerna i de stadsdelar som berörs av sammanläggningar
(Norrmalm, Östermalms, Rinkeby- Kista och Spånga-Tensta)sitter i
styrgrupp. Det finns sju delprojekt, till exempel HR och nämnd och
arkiv, och Östermalm är representerat i varje grupp.

Rådet framför att det är viktigt att det även fortsatt ges goda förut
sättningar för pensionärsrådet att samverka med förvaltningen. Bir
git informerar om att majoriteten kommer att satsa på att stärka
medborgardialogen. Andrea framför att Östermalms pensionärsråds
arbetssätt fungerar väl och bör tas tillvara framgent.

Rådet framför att de utåtriktade aktiviteterna från stadsdelsförvalt
ningen bör fortsätta. Det är viktigt att synas på stan för att sprida
kunskap om den service och det stöd som kan erbjudas till alla äldre
för att motverka ofrivilligt ensamhet. Birgit menar att det arbetet ab
solut ska fortsätta och att även nämndens politiker ska kunna vara
med.
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För att motverka ofrivillig ensamhet framför rådet även ett starkt
önskemål om att ha helgöppet på en öppen mötesplats, och då fram
förallt på seniorträffen Bo Bergman. Även möjlighet till att ha öppet
på storhelger som midsommar och julafton bör ses över. Av samma
anledning framförs önskemål om att servicehusen ska värnas som
en mellanboendeform.

Rådet framför att prognoserna för framtida kompetensförsörjning
inom äldreomsorgen är ganska nedslående. Marianne informerar om
att staden ser över hur det kan skapas karriärvägar för att skapa at
traktivitet kring yrket. Även nationellt görs satsningar, som till ex
empel Äldreomsorgslyftet. Äldreomsorgen på Östermalm tar också
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fram ett avdelningsövergripande introduktionspaket med mentor
skap så att de som börjar får en bra start. Kompetenskraven för utfö
rarverksamheter finns beskrivna i avtal och i uppdragsbeskriv
ningar. Birgit informerar om att det i majoritetens förslag till budget
lämnas förslag på att införa vikariepool.

Andrea framför att mycket behöver göras gemensamt i staden,
stadsdelarna bör inte konkurrera med varandra. Vidare att stadens
satsningar på ledarskapet och ledarprogram är viktiga så att medar
betare känner att det är möjligt att gå vidare. Även satsningar på
språkstöd behöver fortsätta.

Rådet framför att bostäder för äldre är en fråga som kräver fortsatt
uppmärksamhet. Demografin med en snabbt åldrande befolkning vi
sar på ökande behov av bostäder anpassade efter olika behov. Med
tanke på de långa ledtiderna behöver fler konkreta planer och pro
jekt komma igång.

Birgit informerar om att det ska byggas ett boende i Norra Djur
gårdsstaden till 2027.

Rådet framför att det behövs fortsatta insatser för att erbjuda bättre
tillgång till föreningslokaler till rimlig hyra. Detta är ett stort pro
blem i Stockholms innerstad. Birgit informerar om att det ska un
dersökas om det finns möjlighet att nyttja skolor och andra lokaler
på kvällar och helger.

Stadsdelsnämnden och pensionärsrådet har båda ställt skrivelser till
Region Stockholm angående indragna hållplatser på stombusslinje
4. Pensionärsrådet framför att de indragna hållplatserna ställer till
bekymmer som inte är förenligt med en äldrevänlig stad.

Rådet framför att det behövs fler bänkar i stadsdelsområdet. Det är
viktigt att kunna sätta sig ned och vila en stund när man är på pro
menad.

Anders informerar om SPFs hemtjänstindex som lanserats 23 no
vember. Stockholms stad fick ett bra resultat i mätningen. Det
skulle vara intressant om indexet också kunde redovisas på stads
delsnivå.
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§ 8 Rapport från rådets medlemmar
Agneta har deltagit vid en måltid på Kattrumpstullens vård- och
omsorgsboende. Det var mycket trevligt kring måltiden, men
möblemanget i övrigt skulle kunna vara mer trivsamt. Marianne in
formerar om att verksamheten kommer att köpa in möbler inom
kort.
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§ 9 Rapport från förvaltningen
• Marianne informerar om att sammanläggningen mellan Ös

termalms och Norrmalms stadsdelsförvaltningar enligt bud
getförslaget planeras till 1 juli 2023.

• Cecilia skickar ut sammanträdesdatum för rådet 2023 till-
sammans med protokollet.

§ 11 Nästa sammanträde
Den 9 januari 2023 kl. 13:30 -15:00, i lokal Humlegården.

Sekreterare: Cecilia Werge (cecilia.werge(ci)stockholm.se)
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